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Deltagare 
 
    
Närvarande Bilenberg Mathias ordförande  
 Reitamaa Marko vice ordförande  
 Finnberg Dennis ledamot  
 Heina Janina ledamot  
 Kollin Susanne ledamot  
 Liettyä Katja ledamot  
 Lindfors Edvard ledamot  
 Särs Tony ledamot  
 Varpalahti Hanna ledamot  

 
 
Övriga Salo Eira stst:s representant  
 Gustafsson Karl-Erik föredragande  
 Mannström Birgitta beredare  
 Taru Alho  beredare  
 Korsu Alvar ungdomsrådets representant  
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Bildningsnämnden § 68 04.09.2024 
 

 

 
Beslut om behandling av extra ärenden 
  
BILD 04.09.2024 § 68    
      
 
 
 
Beslut Inga extra ärenden
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Bildningsnämnden § 69 04.09.2024 
 

 

 
Uppföljning av tjänsteinnehavarbeslut 
  
BILD 04.09.2024 § 69    
      
 
 

Enligt kommunallagen 92 § kan bildningsnämnden ta upp till behandling ett 
ärende som har delegerats till en underlydande myndighet eller en sektion 
underställd nämnden. 
 
Till behandling i ett högre organ får dock inte tas 
1. ärenden som gäller tillstånds-, anmälnings-, tillsyns- och 
förrättningsförfaranden enligt lag eller förordning, eller 
2. sådana ärenden inom undervisningsverksamheten, hälsovården eller 
socialväsendet som gäller en individ. 
 

*/*  Följande beslut har gjorts under tiden 24.5 – 28.8.2024 (kompletterande 
 material): 

 
Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson 
Personalbeslut § 35 – 45, 51 
Elevbeslut § 34 - 49 
Chefen för småbarnspedagogik Birgitta Mannström 
Personalbeslut § 3 
Ungdoms- och idrottschef Taru Alho 
Personalbeslut § 9 -12 
 

 
 
Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar anteckna besluten för kännedom och beslutar att inte 

använda sin rätt att ta besluten till behandling. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
 Chef för småbarnspedagogik Birgitta Mannström, 040 159 5180 
 Ungdoms- och idrottschef Taru Alho, 040 518 9564 
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Bildningsnämnden § 70 04.09.2024 
 

 

 
Uppföljning av budgeten 
  
BILD 04.09.2024 § 70    
      
 
 
*/* Budgetuppföljningen för bildningsväsendet för tiden 1.1 – 29.8.2024 (bilaga). 
 
 
Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar anteckna budgetuppföljningen för kännedom. 
 
Beslut Antacknades för kännedom. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
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Bildningsnämnden § 71 04.09.2024 
 

 

 
Småbarnspedagogikens och förskolornas verksamhetsberättelser 2023 - 2024 
  
BILD 04.09.2024 § 71    
368/12.07.00/2024    
 
*/* De av småbarnspedagogiken och förskolorna uppgjorda 
 verksamhetsberättelserna för verksamhetsåret 2023 - 2024 som bilaga. 

 
Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar anteckna verksamhetsberättelserna för 

verksamhetsåret 2023 - 2024 för kännedom. 
 

Beslut Antacknades för kännedom. 
 
Tilläggsuppgifter Chef för småbarnspedagogik Birgitta Mannström, 040 159 5180 
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Bildningsnämnden § 72 04.09.2024 
 

 

 
Eftermiddagsklubbarnas verksamhetsberättelser 2023 - 2024 
  
BILD 04.09.2024 § 72    
367/12.01.03.01/2024    
 
 
*/* Ledarna för eftermiddagsklubbarna vid Hangö centralskola - Hangon keskuskoulu,  

Hangöby skola - Hangonkylän koulu, Lappvik skola – Lappohjan koulu och 
Metsähovi har gjort upp verksamhetsberättelserna för läsåret 2023 - 2024 
(bilaga). 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar anteckna verksamhetsberättelserna för 
eftermiddagsklubbarna för läsåret 2023 - 2024 för kännedom. 
 

Beslut Antacknades för kännedom. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249
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Bildningsnämnden § 73 04.09.2024 
 

 

 
Verksamhetsberättelse för skolcoachverksamheten 2023 - 2024 
  
BILD 04.09.2024 § 73    
387/00.01.03/2024    
 
 
*/* Ungdomstjänsternas förman och skolcoachen har uppgjort 

verksamhetsberättelsen för skolcoachverksamheten, för verksamhetsåret 2023 - 
2024 (bilaga). 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar anteckna verksamhetsberättelsen för kännedom. 
 

Beslut Antacknades för kännedom. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
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Bildningsnämnden § 74 04.09.2024 
 

 

 
Verksamhetsberättelse för ungdomsrådet 2023 - 2024 
  
BILD 04.09.2024 § 74    
369/00.01.02/2024    
 
 
*/* Ungdomsrådets verksamhetsberättelse för verksamhetsåret 2023 – 2024 som 

bilaga. 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar anteckna verksamhetsberättelsen för 
verksamhetsåret 2023 - 2024 för kännedom. 
 

Beslut Antacknades för kännedom. 
 
Tilläggsuppgifter Ungdoms- och idrottschef Taru Alho, 040 518 9564 
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Bildningsnämnden § 75 04.09.2024 
 

 

 
Ungdomsrådets verksamhetsplan 2024 - 2025 
  
BILD 04.09.2024 § 75    
369/00.01.02/2024    
 
 
*/* Ungdomsrådet har gjort upp en verksamhetsplan för verksamhetsperioden 2024 

- 2025 (bilaga). 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar godkänna verksamhetsplanen för 
verksamhetsperioden 2024 - 2025. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Ungdoms- och idrottschef Taru Alho, 040 518 9564
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Bildningsnämnden § 76 04.09.2024 
 

 

 
Kartering av simkunnighet bland andraklassister våren 2024 
  
BILD 04.09.2024 § 76    
361/12.02.00/2024    
 
 

Idrottsledarna inom idrottstjänsterna har under april-maj 2024, gjort en kartering 
av simkunnigheten bland skoleleverna i Hangö, åk. 2. Genom karteringen kan 
man bl.a. kontinuerligt följa upp elevers simkunnighet inför planering av 
kommande läsårs simundervisning. Karteringen utfördes i Astreas terapibassäng. 
 
Totalt kontrollerades 43 elevers simkunnighet, varav 35 (82 %) visade sig inneha 
sådana förutsättningar att de kan klassificeras som simkunniga. Denna procent av 
antalet simkunniga elever i åk. 2 var betydligt högre i jämförelse med den som 
gjordes med elever i åk. 2, våren 2023. Av dessa var då 69 % simkunniga.  
 
Antalet simkunniga i de olika skolorna varierade. De övriga eleverna (18 %) 
rekommenderades därför att delta i stadens simskolverksamhet. 
Motionstjänsterna har under flera års tid satsat på simskolor året runt för 5-7 
åringar för att ge en bra grund för simkunnigheten. Under början av inkommande 
läsår står även ledare inom idrottstjänsterna till förfogande då klasserna 1 - 3 
besöker simstränderna för att simma under gymnastiklektioner. 
 
En utredning över respektive elevers simkunnighet har distribuerats till 
respektive skola. 
 
Kompletterande material: 
- kartering av simkunnighet bland skoleleverna I Hangö 
 
Vid beredningen av ärendet har en barnkonsekvensanalys (LAVA) uppgjorts. 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar anteckna karteringen över simkunnighet för 
kännedom. 
 

Beslut Antacknades för kännedom. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
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Bildningsnämnden § 77 04.09.2024 
 

 

 
Svar på fullmäktigeledamöterna Ville Ekroos och Edvard Lindfors motion om att erbjuda studeranden 
lunchlådor till studentskrivningar 
  
BILD 04.09.2024 § 77    
317/00.01.06/2024    
 
 
*/* Fullmäktigeledamöterna Ville Ekroos och Edvard Lindfors har, 11.6.2024 §36, 

diarienummer 317/2024, inlämnat en fullmäktigemotion om att erbjuda 
studeranden lunchlådor till studentskrivningar (bilaga). I stället för vanlig 
skollunch kunde Hangö erbjuda en lunchlåda som studeranden kan ta med sig till 
studentskrivningarna.  
 
Bildningsdirektören har diskuterat ärendet med kosthållets servicechef, och 
bägge ser positivt på förslaget om att erbjuda studeranden lunchlådor till 
studentskrivningar. Försöket med lunchlådor motiveras bl.a. med det att 
studeranden kan koncentrera sig på skrivningarna, samt med det att det inte 
skulle tillredas mat i onödan. Försöket skulle heller inte öka på kostnaderna vid 
skolbespisningen.  
 
Studeranden meddelar på förhand om intresset av lunchlådor och beredskap 
finns att erbjuda dessa redan under höstens studentskrivningar på försök. 
Inehållet i lunchlådorna kan variera från gång till gång.  
 
Även Ungdomsrådet stöder förslaget om att erbjuda lunchlådor till 
studentskrivningarana. 
 
Vid ärendets beredning har en barnkonsekvensanalys (LAVA) uppgjorts. 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden ger till stadsstyrelsen ovannämnda text som sitt utlåtande 
gällande Ville Ekroos och Edvard Lindfors motion om att erbjuda studeranden 
lunchlådor till studentskrivningar 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
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Bildningsnämnden § 78 04.09.2024 
 

 

 
Svar på fullmäktige Birgitta Grans motion om en eventuell begränsning av avgiftsfri andra stadiets 
utbildning 
  
BILD 04.09.2024 § 78    
271/00.01.06/2024    
 

 
*/* Birgitta Gran har 14.5.2024 § 23, diarienummer 271/2024, lämnat in en motion 

(bilaga) gällande en eventuell begränsning av avgiftsfri andra stadiets utbildning. 
Gran nämner i motionen att regeringen planerar begränsa den utvidgade 
läroplikten så, att avgiftsfriheten för andra stadiets utbildning upphör vid 
utgången av det kalenderår som studeranden fyller 18 år. Det här skulle påverka 
familjer som inte har möjlighet att ekonomiskt stöda sina barns studier, då 
socialskyddet försämras. 

 
 Den utvidgade läroplikten och, till en följd av den, avgiftsfri utbildning på andra 

stadiet, trädde i kraft 2021. Målet med utvidgningen var att varje ungdom som 
går ut grundskolan slutför en utbildning på andra stadiet. 

 
 Regeringen planerar att efter bara några år begränsa de läropliktsskyldigas 

avgiftsfria läromedel till utgången av det kalenderår som studeranden fyller 18 år. 
Samtidigt blir även studentexamen avgiftsbelagd, om studeranden har blivit 
myndig före slutet av föregående år. Den föreslagna ändringen skulle träda i kraft 
år 2025. 

 
 I Hangö är gymnasieutbildning den enda andra stadiets utbildning som ordnas. År 

2023 var Hangö stads kostnader för de avgiftsfria läromedlen ca 60 000 euro. 
Staten stöder kommunerna för den avgiftsfria utbildningen på andra stadiet 
genom statsandelar.  

 
 Om de avgiftsfria läromedlen för läropliktsskyldiga inom andra stadiets utbildning 

begränsas till utgången av det kalenderår då studeranden fyller 18 år, innebär det 
för Hangös gymnasiestuderande som fyllt 18 år cirka 100 -150 euro/studerande, 
totalt ca 3 000 – 5 000 euro. Dessutom tillkommer kostnader för studentexamen, 
uppskattningsvis ca 200 euro/studerande, totalt cirka 6 000 – 7 000 euro. 
Kostnaderna för staden skulle vara cirka 9 000 – 12 000 euro per år. 

 
 Ett eventuellt beslut skulle innebära att andra stadiets avgiftsfrihet skulle ta slut 

mitt i studierna. Det här försätter studerandena i en utmanande och ojämlik 
situation.  Alla familjer har inte möjlighet att ekonomiskt stöda de ungas studier. 
Hangö stad borde, ifall avgiftsfriheten eventuellt begränsas, även i fortsättningen 
stöda gymnasiestuderandena genom att erbjuda avgiftsfria läromedel, samt 
stöda deras studentexamensavgifter, så att studerandena kan slutföra sina 
studier. 

 
 Vid beredningen av ärendet har en barnkonsekvensanalys (LAVA) uppgjorts. 
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Bildningsnämnden § 78 04.09.2024 
 

 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden ger till stadsstyrelsen ovannämnda text som utlåtande 
gällande Birgitta Grans motion om en eventuell begränsning av avgiftsfri andra 
stadiets utbildning 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
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Bildningsnämnden § 79 04.09.2024 
 

 

 
Svar på SFP:s fullmäktigegrupps motion om att ta i bruk Unicefs modell för en barnvänlig kommun 
  
BILD 04.09.2024 § 79    
359/00.01.06/2024    
*/* SFP:s fullmäktigegrupp har, 12.6.2018 §16, diarienummer 359/2024, inlämnat en 

motion (bilaga) om att staden borde utreda möjligheten att ta i bruk Unicefs 
modell för en barnvänlig kommun. Barnvänlig kommun är ett verktyg som Unicef 
erbjuder kommunerna, och den baserar sig på FN:s konvention om barnets 
rättigheter och Unicefs internationella Child Friendly Cities-modell. Modellen 
hjälper kommunerna att bättre beakta barnens välbefinnande i sin verksamhet. 

 En kommun kan beviljas erkännandet Barnvänlig kommun efter cirka två års 
utvecklingsarbete. Kommunen bör bilda en koordinationsgrupp som bland annat 
består av representanter för kommunens olika sektorer, ungdomsrådet, 
beslutsfattare och tredje sektorn. 
Arbetsskedena i modellen Barnvänlig kommun är följande: 

 1. Ansökning till modellen 

  I det första skedet ansöker kommunen till modellen i enlighet med 
  Unicefs instruktioner. När kommunen har blivit godkänd med i  
  modellen, undertecknar kommunen och Unicef en förbindelse om 
  samarbete. 

 2. Introduktion till barnets rättigheter 

  I det andra skedet bekantar sig kommunen med barnets rättigheter. 
  Kommunens Barnvänlig kommun-koordinationsgrupp genomgår den 
  grundutbildning som Unicef erbjuder och bekantar sig med temapaket 
  som behandlar barnets rättigheter ur kommunens synvinkel. 

 3. Nulägeskartläggning 

  I det tredje skedet gör kommunen en kartläggning av nuläget i sin 
  barnvänlighet. Kartläggningen baserar sig på barnens empiriska 
  kunskaper, modellens barnrättighetsindikatorer och den information om 
  barnens välfärd som redan finns i kommunen. 

 4. Målsättningar och verksamhetsplan 

  I det fjärde skedet fastställer kommunen målsättningarna och  
  åtgärderna i sitt Barnvänlig kommun-arbete, utarbetar alltså en 
  verksamhetsplan utgående från resultaten av nulägeskartläggningen. 
  När Unicef har godkänt verksamhetsplanen börjar kommunen  
  implementera den. 

 5. Uppföljning, utvärdering och erkännande 

  Till det femte skedet hör uppföljning av Barnvänlig kommun-arbetet, 
  utvärdering och beviljande av Barnvänlig kommun-erkännande. 
  Kommunen och Unicef analyserar på uppföljningsträffar tillsammans hur 
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Bildningsnämnden § 79 04.09.2024 
 

 

  utvecklingsarbetet framskrider. På utvärderingsträffarna går man 
  igenom resultaten av arbetet. När det har förflutit två eller fyra år sedan 
  Barnvänlig kommun-arbetet inleddes, kan Unicef bevilja kommunen 
  Barnvänlig kommun-erkännande, om arbetet har framskridit enligt 
  kriterierna i modellen. Efter erkännandet fortsätter kommunen 
  utvecklingen av barnvänligheten i enlighet med modellen tillsammans 
  med Unicef. 

 I Hangö har man inom såväl bildningsnämnden som kulturnämnden tagit i bruk 
uppgörande av en barnkonsekvensanalys (LAVA), som ett verktyg vid 
beslutsfattandets beredningsarbete fr.o.m. 1.1.2021. Staden deltog, åren 2017 -
2018, i ett regionalt projekt, bl.a. i utvecklandet av verksamhetsmodeller för en 
barnvänlig administration. Inom projektet ordnades en workshop för Hangö stads 
tjänstemän och beslutsfattare i maj 2018. 

 Barnkonsekvensanalysen fäster uppmärksamhet vid en större helhet än enskilda 
målsättningar: hur påverkar ett förslag barnens välmående, människorelationer, 
inlärning, hälsa, fritid osv. Till exempel i beslut som gäller småbarnspedagogiken 
är det viktigt att identifiera såväl verksamhetens pedagogiska målsättningar, 
perspektiv på barnens vuxen- och kamratrelationer, samt perspektiv på 
smidigheten i familjernas vardag. 

 Att gå med i Unicefs barnvänlig kommun programmet kräver ordentligt med 
resurser. Raseborgs stad deltog i programmet, under åren 2015-2020, men valde 
att inte fortsätta bl.a. på grund av att programmet blivit mer omfattande och 
kriterierna strängare. 

 I grunden för Unicefs kriterier ligger tanken att barnen skall vara mer delaktiga i 
frågor och beslut som gäller deras vardag och att deras rättigheter bättre skall 
synliggöras. I Hangö verkar ett aktivt Ungdomsråd, vars åsikter tas i beaktande vid 
uppgörandet av olika beslut. I alla Hangös skolor arbetar elev- eller 
studerandekårer med projekt  där ungas intressen plockas upp. Inom staden 
arbetar, sedan många år tillbaka, en tvärsektorell arbetsgrupp, med frågor kring 
barn och ungas välmående (HyVä-gruppen). Barns och ungas välmående betonas 
även i stadens strategi för åren 2022-2025. 

 En kommun kan och bör arbeta barnvänligt, även om man inte profilerar sig 
enligt Unicefs kriterier. 

 Vid beredningen av ärendet har en barnkonsekvensanalys (LAVA) uppgjorts. 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden ger till stadsstyrelsen ovannämnda text som utlåtande 
gällande SFP:s fullmäktigegrupps motion om att staden borde utreda möjligheten 
att ta i bruk Unicefs modell för en barnvänlig kommun. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249
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Bildningsnämnden § 80 04.09.2024 
 

 

 
Samarbetsavtal med RasBudo 
  
BILD 04.09.2024 § 80    
395/00.04.02/2024    
 
 
 RasBudo har skaffat en 13 m x 17 m tatamimatta till Cuplishallens fjärde plan år 

2024. RasBudo äger tatamimattan, men mattan får även användas av andra 
föreningar, enskilda personer, Hangö stads idrottsväsen och skolorna.  

 
 Eftersom tatamimattan har föranlett utgifter för RasBudo, är de berättigade att 

träna på tatamimattan i Cuplis för -50 % av avgiften.  
 
*/* Om Hangö stad behöver området för eget bruk, upphör avtalet (bilaga) att gälla. 

 
Förslag (Gustafsson) Bidningsnämnden beslutar att RasBudo får träna på tatamimattan, som de 

anskaffat, till avgiften -50 %. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Ungdoms- och idrottschef Taru Alho, 040 518 9564 
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Bildningsnämnden § 81 04.09.2024 
 

 

 
Genmäle över utvärderingsberättelsen för år 2023 av Hangö stads revisionsnämnd - Bildningsnämnden 
  
BILD 04.09.2024 § 81    
34/02.02.02/2023    
 
 

Enligt kommunallagen § 121 bör revisionsnämnden bedöma huruvida målen som 
stadsfullmäktige uppställt för verksamhet och ekonomi, har förverkligats. 
Stadsfullmäktige beslöt vid sitt möte 11.6.2024 anteckna utvärderingsberättelsen 
för kännedom och be förvaltningsenheterna lämna genmälen om berättelsen 
senast 30.10.2024. I utvärderingsberättelsen konstateras att resultatet från 
budgetperioden år 2023 visar ett överskott på 4,9 milj. euro.  
 
För bildningsväsendets del konstaterades följande: 
 
Enligt revisionsnämndens uppfattning har de verksamhetsmässiga 
målsättningarna till väsentliga delar uppnåtts. För att möta ett mindre elevantal 
och lärarvakanser gjordes året innan en utredning över lärarnas ämnes- och 
utbildningsfärdighet samt utrett lärotimmarnas mängder per årskurs per 
läroämne. Enligt revisionsnämndens mening är ärendet fortfarande aktuellt, så 
att verksamhet och verksamhetsutrymmen kunde anpassas möjligast optimalt till 
en verksamhetsmiljö i förändring.  
 
Bildningssektorns utfall totalt är 361 t€ (+2,6%) sämre än budgeterat. 
Grundskolorna överskred sitt anslag med 335 t€ och idrottsväsendet med 33 t€, 
men till övriga delar har man hållit sig inom givna nettokostnader utan större 
överskridningar.  
 
Analysering och utmaningar; 
 
Kostnaderna överskred budgeten med 525 t€ euro, och intäkterna var 163 t€ 
större än budgeterat. Intäkterna kommer främst från erhållna statliga 
projektbidrag till bildningsväsendets avdelningar. Personalens årsverken har 
minskat med 1,9 årsverken jämfört med bokslutet år 2022. 
 
Grundundervisningen har inte hållit sig inom de givna budgetramarna bl.a. på 
grund av personalkostnader, kostnader för transporter samt för i andra 
kommuner placerade elevers kostnader för anordnande av undervisning. 
Idrottsväsendet har inte hållits inom de givna ramarna för budgeten, bland annat 
på grund av personalkostnaderna.  
 
De sjunkande barn- och elevantalen i staden medför utmaningar för planering av 
kommande års verksamhet med tanke på behov av utrymmen för såväl 
undervisning som småbarnspedagogik.  
 
Reparationsarbetena och investeringarna i skolfastigheter och daghem har 
framskridit, men långsammare än planerat.  
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Gällande investeringsanslagen för anläggandet av en konstgräsplan gjordes ingen 
överskridning av budgeten, eftersom det budgeterade beloppet (370 t€), samt 
den externa finansieringen (330 t€) räckte till för att täcka projektets 
totalkostnader på 610 t€. 
 

*/* Bildningsnämndens bokslut (sammandrag) bifogas. 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar godkänna ovannämnda text som bildningsnämndens 
genmäle till utvärderingsberättelsen och sända den till stadsstyrelsen för 
kännedom. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
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Budgeten för år 2025 - Bildningsnämnden 
  
BILD 04.09.2024 § 82    
362/02.02.00/2024    
 
 

Bildningsväsendets personal minskar år 2025 jämfört med budgeten för år 2024 
(- 5 årsverken), år 2025 är personalantalet 182,6 årsverken. 
Småbarnspedagogikens, grundundervisningens och ungdomstjänsternas 
årsverken minskar och årsverkena inom gymnasieutbildningen ökar. 
 
Uppskattningsvis ökar lönekostnaderna år 2025 i medeltal med 3 % jämfört med 
2024. Dessa kostnader måste täckas genom att minska på övriga utgiftsposter, 
eftersom budgetramarna måste hållas på samma nivå som de är i budgeten 2024.  
 
Hyreskostnaderna för intern service för år 2025 hålls på samma nivå som 2024, 
men kosthållets kostnader sjunker till en följd av en minskning i antalet barn. Det 
preliminära investeringsförslaget för bildningväsendets byggnader för år 2025 är 
1.325.000 €. De stösta investeringsutgiftsposterna är saneringarna i Hangö 
högstadiums skolfastighet och i Skogshyddans daghem. 
 
Tyngdpunktsområdet inom småbarnspedagogiken, förskolorna, grundskolorna 
och gymnasierna är läsåret 2024 – 2025, barnens, elevernas och studerandenas 
psykiska hälsa. Även språkligt samarbete mellan olika enheter fortsätter. Andra 
tyngdpunktsområden är reducering av skolfrånvaro och verksamhetsställenas 
säkerhet. Finlandsmodellen för hobbyverksamhet fortsätter med statens 
specialunderstöd läsåret 2024 – 2025. 
 
Inom daghemsverksamheten utarbetas en plan för jämställdhet och 
likabehandling. Detta berör även förskoleverksamhet som anordnas i samband 
med småbarnspedagogiken. 
 
Barnantalet i staden fortsätter att minska. Detta inverkar på antalet barn som är i 
behov av småbarnspedagogik. Även om nästan 90 % av barnen deltar i 
småbarnspedagogiken, finns det under verksamhetsåret 2024 -2025 två 
barngrupper färre jämfört med våren 2024. 
 
I grundskolorna är behovet av skolgångshandledare, liksom förra året, stort. 
Kostnaderna täcks delvis genom statens specialunderstöd, men 
specialunderstödet har minskat jämfört med de senaste åren. 
Eftermiddagsklubbverksamhet (elever i årskurs 1 – 2, samt elever med särskilt 
stöd) erbjuds för grundskolelever i samband med skolorna. Statens riktade 
understöd har även beviljats för stora undervisningsgrupper och 
specialundervisning. 
 
Elevantalet i grundskolorna är lägre jämfört med föregående läsår (cirka 15 elever 
färre). Antalet undervisningstimmar har minskats för läsåret 2024 – 2025. 
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Elevantalet kommer att minska även följande läsår (cirka 30 elever). Som positivt 
kan konstateras att elevantalet under första halvan av 2024 har ökat med cirka 10 
elever, jämfört med prognosen. 
 
Riktade anslag har reserverats bl.a. för anordnande av simundervisning och 
skolornas digitalisering. 
 
Undervisnings- och kulturministeriet har beviljat ett specialunderstöd för 
småbarnspedagogiken för åtgärder som främjar jämlikheten inom 
småbarnspedagogiken och för utveckling av kvaliteten. 
 
Gymnasiernas verksamhet stöds och samarbetet mellan högskolor och stadens 
egna gymnasier fortsätter. Läsåret 2024 – 2025 förverkligas för tredje året en så 
kallad tennislinje, i samarbete med den lokala tennisklubben (HTK). Det har visat 
sig vara en stor utmaning att få nya studerande till tennislinjen, även om 
marknadsföringen har effektiverats. Gymnasierna har inlett samarbete med en 
annan lokal aktör, HUNR (ridning), och en så kallad ridlinje har planerats att 
påbörjas hösten 2025. 
 
Även gymnasiediplomets ställning stärks, så att det i fortsättningen kan ersätta 
ett ämne i studentexamen. 
 
I samband med den utvidgade läropliktsreformen har anslag reserverats för 
kostnader för gymnasiestuderandenas läromedel, samt delvis för 
studentexamens kostnader (5 ämnen/studerande). 
 
När det gäller ungdomsverkstadens verksamhet är ett regionalt och lokalt 
tvärsektoriellt samarbete en grundförutsättning. Tyngdpunkten ligger 
fortsättningsvis på främjandet av ungdomarnas välbefinnande, samt att 
förbereda dem för arbetslivet och studier. Som arbetsmetoder används 
individuell-, grupp- och arbetslivscoaching. Ungdomarna kan också avlägga en del 
av sina studier i verkstaden. 
 
Ledarna inom det uppsökande ungdomsarbetet träffar ungdomarna och deras 
nätverk i deras egna verksamhetsmiljöer. Man arbetar till exempel i skolor, i 
läroanstalter, i olika arbetsgrupper, på mötesplatser för ungdomar samt inom 
regionala och nationella nätverk. 
 
Det öppna ungdomsarbetet fokuserar nästa år på mobilt ungdomsarbete, det vill 
säga ungdomsledarna träffar ungdomarna där som de spenderar sin fritid. 
Samarbetet med skolorna stärks; ungdomsledarna besöker regelbundet både låg- 
och högstadierna.  
 
Ungdomsrådet fortsätter aktivt att delta i behandlingen av aktuella samhälleliga 
ärenden inom den kommunala förvaltningen. Rådet har som målsättning att i allt 
större utsträckning föra fram hangöungdomarnas åsikter i olika frågor. 
 
En av idrottsväsendets viktigaste målsättningar år 2025, är att upprätthålla och 



 

 

Protokoll 6/2024  23 

 
Bildningsnämnden § 82 04.09.2024 
 

 

utveckla gruppverksamheten och den förebyggande motions- och 
livsstilshandledningen. 
 
Som en del av samarbetet med skolorna stöder man simundervisningen för 
elever i årskurs tre och fyra, samt kartlägger nybörjarsimkunnigheten bland 
elever i årskurs två. Inom idrottsväsendet fortsätter man satsa på främjandet av 
både barnens och de vuxnas simkunnighet genom att man erbjuder simskolor för 
olika åldersgrupper året om. 
 
Utvecklandet, förnyandet och förbättrandet av stadens idrottsanläggningar och 
idrottsområden fortsätter. Detta är en förutsättning för att Hangö stad även i 
framtiden skall vara en trivsam stad att bo i och för att staden skall kunna locka 
nya användare och samtidigt erbjuda de befintliga användarna mångsidiga och 
moderna motions- och idrottsformer. 
Hangö stads motionstjänsters egna investeringsplan 2025 – 2028 uppdaterades 
senast på våren 2024. 
 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden godkänner budgeten för år 2025 för bildningsnämnden 
gällande skolväsendets administration, grundskolorna, gymnasierna, 
musikundervisningen, idrotts- och ungdomsväsendet samt 
småbarnspedagogiken. Konstateras att slutsumman för utgifterna i budgeten är 
15.141.470 €. Slutsumman för inkomsterna är 902.750 € och 
verksamhetsbidraget är 14.238.720 €. Bildningsnämndens budgetförslag för år 
2025 överskrider de givna budgetramarna (14.210.687 €) med 28.033 €. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
 Chef för småbarnspedagogik Birgitta Mannström, 040 159 5180 
 Ungdoms- och idrottschef Taru Alho, 040 518 9564 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 68, § 69, § 70, § 71, § 72, § 73, § 74, § 75, § 76, § 77, 
§ 78, § 79, § 80, § 81, § 82 
 
Besvärsförbud  

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte 
sökas enligt 136 § i kommunallag. 
 
 
 
 


